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JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült Szada Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága, 

Humánügyi Bizottsága, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága, valamint 

Ügyrendi Bizottsága 2023.02.14. napján, 17:10. órakor kezdődő, a Szadai Polgármesteri 

Hivatal Tanácskozó termében megtartott rendes együttes nyilvános üléséről. 

 

Jelen vannak: Székely Beatrix    bizottsági elnök 

Molnár Csaba Sándor   bizottsági elnök 

Rezsabek Tamás   bizottsági elnök 

Vrabély Balázs    bizottsági képviselő tag 

Oroszi Sándor bizottsági képviselő tag 

Boros Gábor külsős bizottsági tag 

Nagy László     külsős bizottsági tag 

Tóthné Tolvaj Judit   külsős bizottsági tag 

Pintér Lajos    polgármester 

Petrák Árpád    alpolgármester 

Dr. Finta Béla    jegyző 

 

Igazoltan távol:  Borbáth Péter    külsős bizottsági tag 

Gelle Róbert     bizottsági elnök 

 

Meghívottak:  Vargáné Kurfis Erika  pénzügyi osztályvezető 

   Szabóné Molnár Krisztina műszaki osztályvezető 

dr. Jenei László András törvényességi referens 

 

Pusztai-Krepsz Mónika Székely Bertalan Művelődési Ház és 

Könyvtár vezetője 

Kerékgyártó Tamás Szadai Szociális Alapszolgáltatási 

Központ vezetője 

 

Jegyzőkönyv-vezető: Bocsáné Erdei Margaréta titkársági referens 

 

 

Székely Beatrix bizottsági elnök (ÜB): Köszönti a megjelenteket, az együttes nyilvános ülést 

megnyitja, megállapítva, hogy a Pénzügyi Bizottság 2 fővel, a Humánügyi Bizottság 3 fővel, 

valamint az Ügyrendi Bizottság 4 fővel, a Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 

4 fővel van jelen – tehát már minden bizottság határozatképes. Gelle Róbert, a Pénzügyi 

Bizottság elnöke és Borbáth Péter, a HB és ÜB külső bizottsági tagja előre jelezték igazolt 

távollétüket. 

 

A Képviselő-testület 2023. február 14.-i rendes nyilvános ülésére benyújtott előterjesztések 

véleményezése tárgyában ültek össze a bizottságok, az ülésen bizottsági számozott határozat 

nem születik.  

 

Ügyrendi szavazást kezdeményez arról, hogy az együttes ülés levezető elnökének 

megválasztják-e őt a jelenlévők. Szavazást rendel el – megállapítva, hogy a jelenlévők 

egyhangú döntéssel megválasztották levezető elnöknek. 
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Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: a Meghívóban szereplő napirendenként röviden 

összefoglalja majd a 14-24/2023. sz. előterjesztések tartalmát, ezután a kialakuló 

véleményekről – a napirend tárgyában érintett - bizottságonként szavazásokat fog elrendelni.  

 

Az együttes bizottsági ülés közreadott meghívójában szereplő napirendre szavazást rendel el – 

megállapítva, hogy az ülés napirendjét a jelenlévők 7 igen szavazattal, egyhangú döntéssel 

elfogadják. 

 

 

1. napirendi pont: Rendelet-tervezet a 2022. évi költségvetés III. módosításáról (I. 24-ig 

leadott intézményi adatokkal!) (14/2023. sz. anyag) 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: máris átadja a szót Jegyző úrnak, hogy 

kiegészíthesse az előterjesztésében foglaltakat. 

 

Dr. Finta Béla jegyző: tájékoztat, hogy miután már vége a 2022. költségvetési évnek már csak 

a korrekciókat hajtják végre a kollégák, két tételből tevődik össze a módosítás, részben a 

Képviselő-testület – legutóbbi rendelet-módosítás óta született - költségvetési tárgyú 

határozatai szerinti változtatások megjelenítéséből, ezeket az előterjesztés felsorolja, a másik 

az Államkincstár utasításai szerinti korrekciókból, a MÁK ugyanis folyamatosan korrigálja, 

igazítja az általa folyósított központi normatív finanszírozás számadatait, ezeket ilyenkor 

fegyelmezetten átvezetteti a Pénzügyi osztály a költségvetési rendeleten is. Várható még egy 

utólagos korrekció a MÁK-tól, a tavalyi tapasztalatok alapján az utolsó utáni percben is 

érkezhet ilyen, ezért a Munkaterv eleve csak az áprilisi ülésre irányozza elő a IV. számú 

módosítást, hogy a májusra ütemezett Zárszámadáshoz már teljes pontossággal meg lehessen 

állapítani a 2022. évi előirányzatokat. A mostani rendelet tervezet az előterjesztésben felsorolt 

korrekciókon kívül más módosítást nem tartalmaz.  

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: miután nincs más észrevétel, szavazást rendel el a 

határozati javaslat elfogadásáról – megállapítva, hogy a Pénzügyi Bizottság 2 igen, egyhangú 

szavazattal az előterjesztett rendelet-tervezet elfogadni javasolja.  

 

 

2. napirendi pont: Rendelet-tervezet az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről (II. 

verzió) (15/2023. sz. anyag) 

 

Dr. Finta Béla jegyző: nagy tisztelettel azt kezdeményezi, hogy a kiküldött előterjesztést 

módosításokkal javasolja elfogadni a Pénzügyi Bizottság, 3 ponton szükséges ugyanis 

módosítás, amelyek közül az egyik nem a rendelet-tervezetet érinti, de szívesen ad belőle 

javított példányt: az előterjesztéshez tájékoztatásul csatolt 7 db függelék közül az előterjesztett  

6. számú függelék téves annyiból, hogy egy tökéletes számot hoz ugyan a legvégén az összesen 

rovatban, de a fölötte lévő rovatok nulla-összegeket tartalmaznak, mert a program így szűrte le 

a rész-adatokat. E számokat pótoltatta, a főösszegük természetesen nem változott. 

 

A rendelet-tervezet egyik mellékleténél viszont valóban van érdemi változás, konkrétan a 12. 

számú mellékletben: a D-oszlopban összesen jelentek meg a kötelező feladatok bevételi és 

kiadási tervszámai, de közülük az államigazgatási feladatok 185.343.510 tételét – és annak rész-

összegeit - külön kell feltüntetni az F-oszlopban. Az ennek megfelelő javított mellékletek is 

kellő példányszámban itt vannak nála, hogy ellenőrizhessék a belső változtatásokat – a 

főősszegek természetesen itt sem változnak. 
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Végezetül a rendelet-tervezet főszövegében az látszik, hogy a 2.§ részletezi ugyan az 

Önkormányzat kiadásai előirányzatainak összetevőit, de a bevételi előirányzatét nem – e 

hiányosság pótlása nyomán a 2.§-t két bekezdéssel bővíteni szükséges – szintén elhozta a javító 

oldalakat megtekintésre.  

 

Nem érinti ugyan a költségvetési számokat - mert nem igényel pót-előirányzatokat -, de 

fontosnak tartja emlékeztetni arra, hogy a Kormány január végén, amikor a költségvetés-

tervezés már túljutott a rendelet-tervezet I. verziójának kidolgozásán is, örvendetesen 

megemelte a gépkocsival történő munkába járás költségtérítésének lehetséges összegét: 30,-

Ft/km-re engedve a felső határt. Miután az intézményekkel történő azonnali egyeztetések során 

tisztázódott, hogy ennek konkrét helyi költségvonzatait ki tudják szorítani a januárban már 

meghatározott előirányzatok változtatása nélkül, ezért a II. verzió nem módosítja az intézményi 

előirányzatokat. Minden intézménnyel egyeztett a Pénzügyi osztály, tudják, hogy nem 

kérhetnek az Önkormányzattól több pénzt, nem is kérnek. A Hivatal részéről - mivel sem KT-

határozatot, sem önkormányzati rendeletet nem igényelt eddig sem az utazási költségtérítések 

mértékének Munkáltató általi meghatározása – a Közszolgálati Szabályzat vonatkozó előírásait 

kell majd módosítani Polgármesteri-Jegyzői Együttes utasítással az eddigi15,-Ft/km-ről szóló 

rendelkezést 30,-Ft/km-re változtatva. 

 

Tóthné Tolvaj Judit külsős bizottsági tag: érdeklődik, hogy ez mikortól érvénye, s hogy 

sokakat érint-e a változtatás? 

 

Dr. Finta Béla jegyző: a költségvetési rendelet előírásait – értve alatta az intézményi 

előirányzatok felhasználását is – január 1-től érvényesen kell alkalmazni. Sokan járnak 

gépkocsival a munkahelyükre, de a Pénzügyi osztályvezető kalkulációi szerint az emelés éves 

szinten 1 MFt körüli összegből kigazdálkodható. 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: egyéb kérdés, észrevétel nem lévén, a Jegyző úr 

által kezdeményezett módosításokkal a rendelet-tervezetről szavazást rendel el – megállapítva, 

hogy a Pénzügyi Bizottság 2 igen, egyhangú szavazattal az előterjesztett rendelet-tervezetet az 

alábbi módosításokkal elfogadni javasolja: 

• a rendelet-tervezet 2.§-a egészüljön ki a bevételi és kiadási főösszegek 

költségvetési és finanszírozási összegekre történő megbontásáról szóló, 

továbbá a bevételi főösszegen belüli kiemelt előirányzatokat részletező két 

bekezdéssel, 

• a rendelet-tervezet 12.sz. mellékletének („Államigazgatási feladatok” 

költség-vonzatairól szóló) F-oszlopában feltüntetett – rész-összegeivel együtt 

185.348.510,-Ft főösszegre javítandó! – bevételi és kiadási előirányzatokkal 

csökkenteni kell a („Kötelező feladatok” költségvonzatait szemléltető) D-

oszlop azonos előirányzatait, a C-oszlop szerinti 2023. évi előirányzatok 

változatlanul hagyása mellett. (Belső átrendezést igényel tehát csupán, az E-

oszlop összegei sem változnak!) 

• Az előterjesztés csupán tájékoztató célú függelékei közül a (mentési hiba 

miatt csupán az Összesen-rovatban kitöltött) 6. sz. függelék adattartalma 

ténylegesen: 
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3. napirendi pont: Rendelet-tervezet az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló helyi rendelet módosítására (16/2023. sz. anyag) 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: átadja a szót a Jegyző úrnak. 

 

Dr. Finta Béla jegyző: tájékoztatja a bizottságokat az előterjesztésben részletezett 4 

összetevőről, amelyek a Vagyonrendelet módosítását igénylik. Két lényeges dolgot emel ki, az 

egyik, hogy a vagyonrendelet módosított mellékletei szerinti ingatlanvagyon-leltár az 

Ingatlanvagyon-kataszterrel és a Földkönyvi nyilvántartással immár teljes egészében 

szinkronban lesz, a másik pedig az, hogy a most forgalomképessé tehető vagyontárgyak a 

2022.XII.31.-i könyv szerinti értéken bruttó 466 millió Ft-nyi értéket képviselnek. 

Természetesen tényleges értékesítésükre csak friss forgalmi értékbecslések alapján, pályázati 

úton kerülhet sor, de kétségtelen, hogy ekkora értékű forgalomképes vagyon már jelent némi 

biztonságot nem csupán a feszes 2023. évi költségvetés, hanem a 2024. év számára is. 

 

Pintér Lajos polgármester: tájékoztatásképpen elmondja még, hogy a Szada SE könyveiben 

szerepelnek a TAO-s fejlesztések, amelyek a focipályán, a sportcentrumnál létesültek - kértek 

ezzel kapcsolatos állásfoglalást, és az MLSZ szerint is a Tulajdonosnál, azaz az 

Önkormányzatnál kell ennek a vagyonnak is a könyvekben megjelennie, ez több 100 milliós 

vagyont jelent (pl.: öltöző felújítás, műfüves pálya világítás).  

 

Vrabély Balázs bizottsági képviselő tag: tisztázza, hogy ezek csak az ingatlanok értéket 

növelik, de az ingatlanok vagyonrendelet szerinti adatait külön nem. 

 

Tóthné Tolvaj Judit külsős bizottsági tag: ide tartoznak azok a saját tulajdonú ingatlanok, 

ahol bérleti díjat is szedünk? 

 

Dr. Finta Béla jegyző: igen, ezért is napirend immár minden novemberi ülésen a bérleti, 

vagyonhasznosítási szerződések felülvizsgálata is – mint például a Vodafone-torony esetében. 

A lakás- és helyiség bérletre ez aktuálisan nem vonatkozik, önkormányzati lakás ugyanis 

jelenleg egyáltalán nincs, a nem-lakáscélú helyiségeket pedig az Önkormányzat közfeladatok 

ellátására térítésmentesen adta használatba helyi civil szervezeteknek. 

Tóthné Tolvaj Judit külsős bizottsági tag: nem tartja jónak, hogy nem emeljük a földbérleti 

díjakat – utal ezzel a teniszpályák esetére. 
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Dr. Finta Béla jegyző: utal arra, hogy a Hivatal abban az esetben is megtette javaslatát a bérleti 

szerződésnek megfelelő mértékű díjemelésre – a Képviselő-testület pedig ennek alapján úgy 

döntött, hogy nem emeli meg a bérleti díjat… 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: További hozzászólás, észrevétel hiányában – 

szavazást rendel el a határozati javaslatról, megállapítva, hogy a Településfejlesztési és 

Környezetvédelmi Bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal, a Pénzügyi Bizottság 2 igen, 

egyhangú szavazattal az előterjesztett határozati javaslatot és a rendelet-tervezetet egyaránt 

elfogadni javasolja.  

 

 

4. napirendi pont: Szabadi Attila e.v. 2022. II. félévi beszámolója a Szadáról készített 

műsor-számok időpontjairól, tartalmáról, témáiról (17/2023. sz. anyag) 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: kérdezi a Polgármestert, hogy rendben volt-e az 

elmúlt félévi szolgáltatás? 

 

Pintér Lajos polgármester: igen, rendben volt, amit a tavalyi év elején leegyeztettek, az 

megvalósult, most már nem hosszú riportok vannak, inkább 15-20 percesek és spotok, ezeket 

szépen megcsinálják. Az egész évet folyamatosan dokumentálják. 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: további hozzászólás, észrevétel hiányában – 

szavazást rendel el a határozati javaslatról, megállapítva, hogy a Pénzügyi Bizottság 2 igen, 

egyhangú szavazattal, a Humánügyi Bizottság 3 igen, egyhangú szavazattal az előterjesztett 

határozati javaslatot annak a.) verziójával elfogadni javasolja.  

 

 

5. napirendi pont: Beszámoló a 2022. évben önkormányzati támogatásban részesített 

személyek, szervezetek és intézmények támogatási összegeinek felhasználásáról (18/2023. 

sz. anyag) 

 

Dr. Finta Béla jegyző: tájékoztatja a bizottságokat, hogy mindenki rendben be- és elszámolt, 6 

helyről vissza is fizettek, tehát jól „lőtték be” a támogatás mértékét. 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: kérdés, hozzászólás, észrevétel hiányában 

szavazást rendel el a határozati javaslatról, megállapítva, hogy a Pénzügyi Bizottság 2 igen, 

egyhangú szavazattal, valamint a Humánügyi Bizottság 3 igen, egyhangú szavazattal az 

előterjesztett határozati javaslatot elfogadni javasolja. 

 

 

6. napirendi pont: Tájékoztató a képviselői vagyonnyilatkozatok megtételéről (19/2023. 

sz. anyag) 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: tájékoztatja a testületet, hogy megvan, mindenki 

aláírta, leadta. észrevétel hiányában szavazást rendel el a határozati javaslatról, megállapítva, 

hogy az Ügyrendi Bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal az előterjesztett határozati javaslatot 

elfogadni javasolja. 
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7. napirendi pont: Javaslat a 2023/2024-es nevelési év óvodai beiratkozásainak időpontjára 

(20/2023. sz. anyag) 

 

Dr. Finta Béla jegyző: mindig az intézményvezető javaslatát terjeszti be a Hivatal, de a KT 

hatásköre erről dönteni. 

 

Vrabély Balázs bizottsági képviselő tag: a bölcsőde szempontjából nem lesz vélhetően több 

helyünk, már az is kötelező. 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: más hozzászólás, észrevétel hiányában szavazást 

rendel el a határozati javaslatról, megállapítva, hogy a Humánügyi Bizottság 3 igen, egyhangú 

szavazattal az előterjesztett határozati javaslatot elfogadni javasolja.  

 
 

8. napirendi pont: Szada Nagyközség területére szóló, természet-, illetve zöld és kék 

infrastruktúra alapú, vízmegtartást segítő koncepció tervezete (23/2023. sz. anyag) 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: átadja a szót a Jegyző úrnak. 

 

Dr. Finta Béla jegyző: röviden összefoglalja az előterjesztésben taglaltakat. 

 

Boros Gábor külsős bizottsági tag: valóban jól használható Koncepció készült, már meg is 

kezdték az elképzelések megvalósíthatóságának alapozását. 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: További hozzászólás, észrevétel hiányában 

szavazást rendel el a határozati javaslatról megállapítva, hogy az előterjesztett határozati 

javaslatot a Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal, 

a Pénzügyi Bizottság 2 igen, egyhangú szavazattal egyaránt elfogadni javasolja. 

 

 

9. napirendi pont: Szadafeszt Közösségépítő Egyesület ingyenes helyiséghasználat iránti 

kérelme (22/2023. sz. anyag) 

 

Dr. Finta Béla jegyző: igyekeztek minden tudnivalót belefoglalni az előterjesztésbe, amely azt 

javasolja, hogy egyelőre egy évre legyen kiadva a raktárhelyiség, ha a Képviselő-testület ezt 

megszavazza. Ezzel viszont a legutolsó, még szabad helyiségét is térítésmentesen használatba 

adja az Önkormányzat – s októberben újra kérelmezhető, hogy esetleg egy évvel hosszabbítsa 

meg a Képviselő-testület a használatba adási szerződést. 

 

Pintér Lajos polgármester: jelzi, hogy a közüzemi fogyasztást természetesen a Kérelmező 

Egyesület fizetné.  

 

Molnár Csaba Sándor bizottsági elnök: nyilatkozik, hogy ő személy szerint ezeket a 

térítésmentes kiadásokat megszüntetné, ő a Szada Novát költöztetné át inkább más helyre, és a 

varrodát nem fűtené. Véleménye szerint ebből csak további többlet-kiadásai és feladatai 

lennének az Önkormányzatnak. Ha most engedi a Testület, hogy oda vigyenek dolgokat, akkor 

megszaporodhatnak a raktározott lomok között az élősködők, erre is gondolni kell. 

 

Nagy László külső bizottsági tag: kérdezi, hogy kiket takar a Szadafeszt? 
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Boros Gábor bizottsági külső tag: szerinte úgy kellene szerződést kötni, hogy év közben 

felbontható legyen, esetleg, ha találnánk külön helyiségeket, amik zárhatóak, azokat is számba 

lehetne venni. 

 

Dr. Finta Béla jegyző: tájékoztat, hogy nincs több helyisége az Önkormányzatnak, csak ez az 

egy tároló – konkrétan tároló funkcióval szerepel a lakás- és helyiséggazdálkodásról szóló helyi 

rendelet mellékletében. 

 

Rezsabek Tamás bizottsági elnök: tájékoztat, hogy a konténer-udvar itt van nem messze, 

szerinte a Kérelmező kérjen inkább onnan árajánlatot, és az onnan kapott piaci díjszabás felét 

ha átvállalná az Önkormányzat, az is egy megoldás lehetne. 

 

Boros Gábor bizottsági külső tag: véleménye szerint néhány szervezetnek raktározási 

gondjaik vannak, Czibere táncegyüttes dobogói pl, át lettek pakolva új helyre. Elmondja, hogy 

őt felhívta a Szadafeszt alapítója és érdeklődött, hogy lenne-e egy helyiség, ahova elvihetnék 

az évek alatt felgyűlt dolgaikat (pl. hosszabbítók, világítási rendszerek, dekorációk stb.). 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: további hozzászólás, észrevétel hiányában 

szavazást rendel el a határozati javaslatról, megállapítva, hogy a Településfejlesztési és 

Környezetvédelmi Bizottság 2 igen 2 nem szavazattal, valamint a Pénzügyi Bizottság 1 igen, 1 

nem szavazattal az előterjesztett határozati javaslatot nem javasolja elfogadni. 

 

 

10. napirendi pont: Javaslat a Szada 4307/3 hrsz.-ú önkormányzati tulajdonú „kivett út” 

értékesítésére (24/2023. sz. anyag) 

 

Dr. Finta Béla jegyző: tájékoztat, hogy a Biotech USA megvenné, az Önkormányzat szeretné 

is eladni a szóban forgó ingatlant, de nem lehet, mert út minősítésű, ezért az előterjesztésben 

részletezett lépéssor szükséges értékesíthető tételéhez. Mivel ez nemzetgazdasági szempontból 

kiemelt beruházás lett, biztosak lehetünk benne, hogy hamar megkapják az engedélyeket. Ha 

megtörténik az átminősítés, akkor pályázat útján értékesíthető majd az ingatlan, akár zárt 

pályázatként is ki lehet írni. 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: szavazást rendel el a határozati javaslatról - 

megállapítva, hogy a Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 4 igen, egyhangú 

szavazattal, a Pénzügyi Bizottság pedig 2 igen, egyhangú szavazattal az előterjesztett határozati 

javaslatot egyhangúlag elfogadni javasolja. 

 

Székely Beatrix levezető bizottsági elnök: ezzel a bizottságok mai ülésük napirendjeinek 

végére értek – megköszönve a meghívottak megjelenését, az ülést bezárja. (18.10 órakor) 

 

k.m.f. 

 

 

                   Székely Beatrix   Molnár Csaba Sándor 

levezető bizottsági elnök bizottsági elnök 

 
 


